
Protokół nr XIV/2011 
z nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Wymiarki 

z dnia 14 grudnia 2011 r.  
odbytej w Remizie Strażackiej przy ulicy Leśnej 1 

w Wymiarkach 
 
 

Ad. pkt. 1. 
    Przewodniczący Rady Gminy – Pan Piotr Adamek  o godz. 16.00 dokonał 
otwarcia Sesji . 
Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15  
radnych, co wobec ustawowego składu 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
      Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek  powitał 
przybyłych na sesję Radnych Rady Gminy,  Panią Anitę Staszkowian-  Wójta 
Gminy, panią Zofię Hajkowicz – skarbnika Gminy, Pani Anettę Raniczkowską – 
Sekretarza Gminy , Pana Mariusza Iżyka Prezesa Spółki Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów, Panią Edytę Jakubowską Redaktora Gazety 
Lokalnej dyrektorów i kierowników zakładów pracy i instytucji oraz wszystkich 
uczestniczących w sesji. 
Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr  2 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. pkt.2. 
Radny Pan  Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  w 
związku z tym, że radni otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem 
przed sesją nie będzie on odczytywany. Niemniej jednak chcielibyśmy 
wprowadzić do porządku obrad dzisiejszej sesji projekt uchwały w sprawie 
użyczenia składowiska odpadów w Lutynce i w związku z obecnością na sesji 
gościa Pana Mariusz Iżyka proponował bym o przeniesienie punktu 6 .Wolne 
wnioski i zapytania jako pkt 3. Odczytał proponowany porządek obrad 
 
Porządek obrad XIV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wymiarki odbytej  w 
dniu 14 grudnia 2011 roku.  

1. Otwarcie sesji. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i zapytania 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w 

Gminie Wymiarki 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/67/2011 Rady 

Gminy Wymiarki z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/238/2010 Rady 
Gminy Wymiarki z dnia 14 września 2010 roku w sprawie wzoru 
deklaracji na podatek od nieruchomości oraz wzoru informacji o 
nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Lutynce 
8. Zamknięcie obrad XIV sesji. 

 
Przewodniczący poddał zmieniony porządek obrad pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem zmienionego porządku 
obrad głosowało 15 radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. pkt.3. 
Pani wójt powiedziała, że na ostatniej sesji były zgłaszane uwagi co do 
uczestnictwa Gminy Wymiarki w  ramach międzygminnego związku Łużyckim 
Związku Gmin jak i  udziału w Spółce Zakład  Zagospodarowania Odpadów 
pojawiła się również  wasze zaproszenie skierowane do Pana Prezesa Mariusza  
Iżyka, w związku z jego uczestnictwem na dzisiejszej sesji wyjaśni nam 
wątpliwości jakie były zgłaszane. 
 
 
Radny Pan Leszek Wróbel powiedział, że w poprzedniej kadencji była 
podejmowana uchwała w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Lutynce i 
Pan nam obiecał, że z dniem 01 stycznia 2011 roku składowisko odpadów 
zostanie przez Was przejęte, minął rok 2011 gmina poniosła koszty , zbliża  się 
rok 2012 koszty dalej są zapisane. Kiedy ruszy budowa Marszowa, my 
niepotrzebnie przystąpiliśmy do Łużyckiego Związku Gmin. W roku 2012 
zmienia się ustawa śmieciowa i wcale nie jest powiedziane, że my będziemy 
wam sprzedawać śmieci. Jak długo my jako gmina będziemy utrzymywać wasze 
biuro bez efektu budowy, będziemy płacić haracz jeszcze dziesięć  lat zanim 
zacznie się budowa. Chyba , że kryzys gospodarczy doprowadzi do tego , że 
budowa się nie rozpocznie, a wy się rozwiążecie. 
 
Radny Pan Jerzy Pilny powiedział, że Pan nas oszukał, bo powiedział, że od 01 
styczna 2011 przejmuje wysypisko, przekonywał nas że w lipcu 2011 roku 
zostanie wbita łopata. Czy my oddamy wysypisko od 01 stycznia 2012 roku, 
gmina zrobiła co miała zrobić poniosła koszty? 
 
 
 
Pan Mariusz Iżyk podziękował za zaproszenie. Jest to kwestia opóźnienia. Nie 
wycofujemy się z przejęcia, kwestia podjęcia uchwały, którą dzisiaj Państwo 
podejmiecie, zostanie to przedstawione jutro na Walnym Zgromadzeniu 
wspólników, jeżeli dobrze pójdzie od 01 stycznia 2012 przejmiemy 
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składowisko. To opóźnianie nastąpiło był problem.  Były złożone tam odpady z 
budowy autostrady i nie wiadomo było do końca kto zapłaci za zutylizowanie 
tego materiału. Trudno było przejąć to wysypisko nie mając odpowiednich 
funduszy. Nie było przewidzianych tych pieniędzy w projekcie. Wysypisko jest 
do przejęcia, nie było przewidzianych środków na utrzymanie, dokończenie 
rekultywacji i zagospodarowanie gruzu, trudno było przekonać wspólników do 
tego, że jest to koszt pierwotnie nieprzewidziany, który trzeba by było ponieść. 
Łatwiej to zrobić w chwili obecnej, gdy gruz został zagospodarowany, teraz 
kiedy mam wypracowany zysk jestem w stanie przejąć to składowisko i mam 
nadzieję, że decyzja będzie pozytywna. Mówimy o nieodpłatnym użyczeniu, nie 
mogę ponosić kosztów, płacenie za użytkowanie składowiska, które ni przynosi 
dochodów. Składowisko jest zamknięte wymaga ponoszenia kosztów 
monitoringu, poniesienia nakładów około 100.000 zł. na dokończenie 
rekultywacji. Nie mając fizycznie pieniędzy nie było to możliwe. Ten rok był 
przeznaczony na gromadzenie środków własnych. 1 stycznia zostało wykupione 
składowisko odpadów w Gozdnicy za które zostało zapłacone pieniądze, z 
objęcia udziałów w spółce, składowisko w Buczynach i w Żarach. Sześć 
milionów zostało przeznaczone na wykup tych składowisk. Żary przejmiemy od 
stycznia 2012 roku. Pewne elementy projektu uległy opóźnieniom. Jest w tej 
chwili otwarcie II przetargu na zaprojektuj i zbuduj Marszów. Procedura 
przetargowa trwała 9 miesięcy, jest bardzo skomplikowana, gąszcz utrudnień 
powoduje to,  że mamy pełne ręce roboty. Założenia są takie , że do końca 2013 
roku zostanie zakończony etap budowy po przesunięciach, mamy nadzieję, że 
do tego czasu zdążymy wybudować i uruchomić i od 2013 roku odpady zaczną. 
trafiać do konkretnego zakładu. Wyjście Gminy  Przewóz to była decyzja wójta 
Gminy, nie dawali dużych nakładów mogli sobie pozwolić na wyjście, w tej 
chwili próba opuszczenia Łużyckiego Związku Gmin może się udać, niestety 
zobowiązania zostaną, na tym polega trudność , żeby utrzymać projekt w 
ryzach. W lipcu weszła ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
jest to ustawa, która spełnia nasze oczekiwania, zacznie obowiązywać od 01 
stycznia 2012 roku, to wszystko co jest zawarte w Wojewódzkim Programie 
Gospodarki Odpadami, który zakłada utworzenie 5 regionów, zakładu 
wiodącego w naszym rejonie jest zakład w Marszowie, restrukacja jest taka, że 
wszyscy operatorzy mają dostarczyć swoje odpady do zakładu w Marszowie. 
Mało tego, to zrobił Łużycki Związek  Gmin jest obowiązkiem ustawowym. 
Kary przewidziane mogą doprowadzić do tego, że gmina, która nie podejmie 
takie działania, będzie miała w przyszłości duże problemy, w naszym rejonie 
znajduje się Przewóz, chce czy nie chce będzie musiał do nas wozić odpady. 
Założenia są takie, że gmina Wymiarki jako współwłaściciel spółki będzie 
decydowała o kalkulacji stawki. Gminy uczestniczące od początku da 
możliwość wpływu na koszty w wybudowanym zakładzie. stawka będzie jedna 
dla wszystkich, udziałowcy będą odpowiednio bonifikowane i to jest plus. W 
lipcu 2011 r. dostaliśmy potwierdzenie z Ministerstwa Środowiska o przyznaniu 
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środków. Na takich samych zasadach, jak wasza uchwała zostało przejęte 
składowisko odpadów w Lubsku. Użyczenie dlatego, że jest formą taką, że nie 
jest płacona dzierżawa w korzystaniu z wysypiska, które nie przynosi 
dochodów, Lubsko przynosi dochody, ale wszystko jest w użyczeniu. 
Przejmując w użyczenie przechodzi  na mnie obowiązek podatkowy, będziecie 
mieli podatek od budowli, składowiska, mają taką uchwałę przejmuję wszelkie 
obowiązki , po zakończonym monitoringu.  Po 30 latach ta działka wraca do 
państwa, będzie to traktowane jako działka przywrócona środowisku, wraca do 
państwa i państwo zdecydujecie co tam będzie. W 2009 roku miałem prawo być 
przekonany , że moje założenia na 2011 rok są realne. Przekazywałem Państwu 
wiedzę, ze Studium Wykonalności. Jutro Pani wójt będzie brała udział w 
zgromadzeniu wspólników, w formie uchwały będzie przejmowana też Łęknica 
Nawet jeżeli nastąpił poślizg z przejęciem to nie jest kwestia chcenia. Gdybym 
dostał wysypisko w Żarach w grudniu tak jak było planowane miałbym 2,5 mln   
z tego 500.000 zł. zysku , kto wiedział, że Żary w ten sposób podejdą do tematu 
procedury są tak skomplikowane, że człowiek nie jest w stanie  tego 
przeskoczyć to stać by mnie było na przejęcie waszego wysypiska wtedy.  
 
Pani Danuta Poźniak powiedziała, że zmieniamy tylko formę  uchwały bo to 
wynika z planów zakładu  zagospodarowani odpadami, wpisujemy dodatkowo, 
że jest ono przekazane w celu zakończenia procesu rekultywacji i prowadzenia 
monitoringu, ta stara uchwała staje się nieważna 
 
 
Ad.pkt.4 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przystępujemy do podjęcia 
uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w Gminie Wymiarki 
 
Pani Zofia Hajkowicz – skarbnik w Urzędzie Gminy wyjaśniła, że po przesłaniu 
uchwały do RIO do badania zasugerowano nam , że powinniśmy usunąć 4 pkt 
podjętej uchwały, chodzi o cmentarze 
 
W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag i propozycji  uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek poprosił Panią Halinę Kiszka o 
odczytanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu brało 
udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów. Uchwała nr 
XIV/73/2011  stanowi  załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.pkt. 5 
Pan Przewodniczący powiedział, że przystępujemy do Podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr XIII/67/2011 Rady Gminy Wymiarki z dnia 30 
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listopada 2011 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
 
Pani Zofia Hajkowicz skarbnik wyjaśniła, że chodzi o wysokość stawki 
minimalna jest większa od maksymalnej w 3 pozycjach przy dwóch osiach i 
przy trzech osiach zamiast stawki 2161 zł, powinno być 1820 zł. 
 
W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag i propozycji  uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek poprosił Panią Halinę Kiszka o 
odczytanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu brało 
udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr 
XIV/74/2011  stanowi  załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.pkt.6 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek powiedział, że przystępujemy 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/238/2010 Rady Gminy 
Wymiarki z dnia 14 września 2010 roku w sprawie wzoru deklaracji na podatek 
od nieruchomości oraz wzoru informacji o nieruchomości. 
 
Pani Zofia Hajkowicz skarbnik w Urzędzie Gminy wyjaśniła, że deklaracja nie 
zmieniła się, natomiast zmienił się ustawowy termin składania deklaracji było 
do 15 stycznia, w tej chwili jest 31 stycznia każdego roku w związku z tym 
uchwała powinna być zmieniona. 
 
W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag i propozycji  uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek poprosił Panią Halinę Kiszka o 
odczytanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu brało 
udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr 
XIV/75/2011  stanowi  załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.pkt.7 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek powiedział, że przystępujemy 
do podjęcie uchwały w sprawie użyczenia składowiska odpadów w Lutynce. 
 
W związku z tym, że nie wniesiono uwag i propozycji do projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek poprosił Panią Halinę Kiszka o 
odczytanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu brało 
udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta większością głosów Uchwała 
nr XIV/76/2011  stanowi  załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt. 8 .  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – 
Pan Piotr Adamek podziękował radnym, zaproszonym gościom za udział w sesji 
i o godz. 17.50 zamknął posiedzenie XIV nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy 
Wymiarki. 
 
 
 
    Protokołowała:                                        Przewodniczący Rady 
         Inspektor 
   Jolanta Dąbrowska                                                 Piotr Adamek 
 


